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Zápis z jednání Výboru pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje 
Vysočina č. 2/2011 konaného dne 3. února 2011 

 
 

Přítomni: 

1. Hromádková Dagmar (předsedkyně) 6. Kučera Jiří 

2. Hájek Otto 7. Brož Ladislav 

3. Kovanda Bohumil 8. Bičík Lukáš 

4. Máca Stanislav 9. Karas Jan 

5. Křivánek Roman 10. Pech Miroslav (tajemník) 

 

Nepřítomni (omluveni): 

1. Chroust Zdeněk 2. Fischerová Jana (místopředsedkyně 

 

Hosté: 

1. Kružíková Marie (členka Rady kraje 
Vysočina) 2. Ubr Kamil (OŠMS) 

 
 

Program jednání: 

1. Zahájení jednání; 

2. Schválení programu; 

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 

4. Informace o projednávání návrhu opatření k řešení dopadu demografického vývoje do 

středních škol zřizovaných krajem; 

5. Informace o schválených grantových programech z Fondu Vysočina na rok 2011 z oblasti 

školství, mládeže a sportu; 

6. Informace o rozpočtu přímých nákladů na vzdělávání pro rok 2011; 

7. Změny ve školském rejstříku; 

8. Informace o struktuře výroční zprávy o stavu vzdělávání; 

9. Diskuze a různé; 

10. Závěr. 

 
1. Zahájení jednání 

Dagmar Hromádková, předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 
Zastupitelstva kraje Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítala všechny přítomné a zahájila jednání. 
Dle počtu přítomných členů konstatovala, že je VVVZ usnášeníschopný. K zápisu z minulého 
jednání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
 

2. Schválení programu 
Předsedkyně přednesla návrh programu. Takto navržený program byl 7 hlasy schválen. 
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3. Informace o bodech projednávaných v rad ě kraje 

Miroslav Pech tlumočil informace ze zasedání RK (body z oblasti školství a vzdělávání), 
které proběhly v období od 04. 01. 2011 do 03. 02. 2011: 
 
RK č. 2/2011 

• Zapojení kraje do mezinárodního projektu na podporu rozvoje podnikatelských dovedností 
ve středních školách 

 
RK č. 3/2011 

• Projektový záměr příspěvkové organizace Vysočina Education 
• FOND VYSOČINY - grantový program SPORTOVIŠTĚ 2011 

 
RK č. 4/2011 

• Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - dotace 
soukromým školám a školským zařízením 

• Jmenování ředitelky Dětského domova, Hrotovice, Sokolská 362 
 
 
Usnesení 05/02/2011/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 
informace z rady kraje přednesené Miroslavem Pechem. 
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

4. Informace o projednávání návrhu opat ření k řešení dopadu demografického vývoje 
do st ředních škol z řizovaných krajem 

Marie Kružíková sdělila, že členové výboru byli jako první seznámeni s návrhem opatření k řešení 
dopadu demografického vývoje do středních škol zřizovaných krajem. Na základě požadavku 
hejtmana kraje Vysočina a členů rady kraje byl původní materiál před rozesláním členům VVVZ 
pozměněn. S materiálem jsou postupně seznamováni zástupci měst, obcí atd. Veškeré materiály 
jsou k dispozici na webových stránkách kraje Vysočina. 
 
Během jednání se dostavil člen výboru Lukáš Bičík. 
 
Miroslav Pech doplnil, že diskuze k tématu také probíhá na webových stránkách kraje – školský 
portál. Marie Kružíková informovala o schůzce s ministrem školství. Schůzky se zúčastnili kromě 
ministra školství, náměstka ministra pro skupinu všeobecného, odborného a dalšího vzdělávání, 
náměstkyně ministra pro skupinu finanční, právní a správy úřadu, vrchního ředitele Sekce řízení 
operačních programů EU a hejtmanů Královéhradeckého kraje, Libereckého kraje a Karlovarského 
kraje i zástupci krajů ČR. 
 
Během jednání se dostavil člen výboru Ladislav Brož. 
 
Na tomto jednání byly nastoleny témata: 

� systémová podpora upadajících oborů pomocí rozvojových programů. Školám bude 
zajištěna jejich exklusivita 

� optimalizace za použití evropských peněz 
� novela školského zákona 
� systém přijímání ke vzdělávání na střední školy – systém 2 přihlášek 
� financování všech škol - omezení financí ze státního rozpočtu soukromým školám na 

financování přímých nákladů 
� při vzniku nových škol a nových oborů zapotřebí souhlasu kraje 
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Miroslav Pech řekl, že MŠMT se chce intenzivně zapojit do financování soukromých škol pomocí 
snížení celkové dotace na vzdělávání. 
 
Dagmar Hromádková vznesla dotaz, zda v případě snížení počtu osmiletých gymnázií se daná 
situace vyřeší. Marie Kružíková odpověděla, že spojitost mezi tímto vzděláváním a učňovským 
školstvím není tak velká. Jiří Kučera sdělil, že na ředitele škol by měla být přenesena větší 
zodpovědnost. Musí nastolit úsporná opatření z hlediska provozních a lidských zdrojů. 
Problematika středního školství se musí řešit systémově a jednotně ve všech krajích ČR. 
 
Během jednání odešel člen výboru Jan Karas. 
 
V rámci diskuze bylo sděleno: 
Stanislav Máca – pohovořil o situaci na Gymnáziu Otokara Březiny a Střední odborné škole Telč. 
Daný stav vyvolal negativní reakce. Situace je velmi vážná. Je potřeba na dané téma více jednat 
Ladislav Brož – věnovat jedno vydání krajských novin této problematice. Veřejnosti by měly být 
sděleny ucelené informace. Sestavit rozbor, které školy by měly být sloučeny. Je dále potřeba 
konat příslušné kroky 
Roman Křivánek – situace se dostala na politickou úroveň 
Jiří Kučera - problém byl mělo hlavně řešit MŠMT a následně parlament. Problematika školství 
se musí řešit ve všech krajích, nebo v žádných. Při rušení škol bude hrát roli dopravní obslužnost. 
 
Bohumil Kovanda vznesl dotaz, jaká je optimální velikost základní školy a střední školy podle počtu 
žáků. Marie Kružíková odpověděla, že pod 280 studentů je škola považována za malou. Kamil Ubr 
dodal, že je potřeba počkat na výstup z vyjádření ředitelů škol. S výstupem budou členové výboru 
seznámeni. Marie Kružíková sdělila, že bude probíhat Komise rady AKČR, kde budou názory 
členů výboru prezentovány. 
 
 
Usnesení 06/02/2011/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 
informace o projednávání návrhu opatření k řešení dopadu demografického vývoje do středních 
škol zřizovaných krajem. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

5. Informace o schválených grantových programech z Fondu Vyso čina na rok 2011 
z oblasti školství, mládeže a sportu 

Miroslav Pech informoval o grantových programech za OŠMS. Na únorovém zasedání 
zastupitelstva kraje byly schváleny GP „Sportoviště 2011“ s celkovou alokací ve výši 3 mil. Kč 
a GP „Naše školka 2011“ s celkovou alokací ve výši 4 mil. Kč. Volný čas byl pro rok 2011 
zakomponován do Pravidel s celkovou alokací ve výši 2 mil. Kč. 
 
 
Usnesení 07/02/2011/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
souhlasí 
s informacemi o schválených grantových programech z Fondu Vysočina na rok 2011 z oblasti 
školství, mládeže a sportu. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
 

6. Informace o rozpo čtu p římých náklad ů na vzdělávání pro rok 2011 
Miroslav Pech okomentoval podkladový materiál. Jedná se o porovnání rozpočtu přímých nákladů 
na vzdělávání 2011 a 2010. Od 1. 1. 2011 platí pro pedagogické pracovníky 2 nové tarifní tabulky, 
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zvlášť pro pedagogy s VŠ vzděláním a odbornou kvalifikací (vyšší tarify) a zvlášť pro ostatní 
pedagogy. ONIV náhrady jsou určené na výplatu náhrad za dočasnou pracovní neschopnost, 
kterou od roku 2009 vyplácí zaměstnavatel (v r. 2009 a 2010 se jednalo o prvních 14 dní, v r. 2011 
se období prodlužuje na prvních 21 dní). 
 
 
Usnesení 08/02/2011/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 
informace o rozpočtu přímých nákladů na vzdělávání pro rok 2011. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

7. Změny ve školském rejst říku 
Kamil Ubr okomentoval podkladový materiál. 
Biskupské gymnázium Ž ďár nad Sázavou  - jedná se o rozšíření nabídky střední školy o obor 
Gymnázium se sportovní přípravou a navýšení kapacity střední školy o 120 žáků 
Střední škola gastronomická Adolpha Kolpinga  - změna nejvyššího povoleného počtu žáků 
v oboru Společné stravování 
Akademie - Vyšší odborná škola, Gymnázium a St řední odborná škola um ěleckopr ůmyslová 
Světlá nad Sázavou  - změna nejvyššího povoleného počtu žáků oborů: Kamenosochařství, 
Design interiéru, Průmyslový design, Výtvarné zpracování skla a světelných objektů, 
Uměleckořemeslné zpracování kamene a keramiky, Uměleckořemeslné zpracování skla 
Střední zdravotnická škola a Vyšší odborná škola zdrav otnická Jihlava  - výmaz školského 
zařízení od 1. 4. 2011 Školní jídelna s kapacitou 280 stravovaných na adrese: Jana Masaryka 4, 
Jihlava 
Střední odborná škola a St řední odborné u čilišt ě Třešť - výmaz místa poskytovaného 
vzdělávání: Janštejn 69, 588 52 Horní Dubenky 
Střední škola stavební T řebíč - změna nejvyššího povoleného počtu žáků oborů: Tesař a Truhlář 
Střední škola obchodu a služeb Jihlava  - výmaz míst poskytovaného vzdělávání: Legionářů 6 a 
Sasov 15. 
 
 
Usnesení 09/02/2011/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 
změny ve školském rejstříku. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

8. Informace o struktu ře výro ční zprávy o stavu vzd ělávání 
Členové dodatečně obdrželi podkladový materiál. Materiál bude součástí zápisu. Své náměty 
k materiálu mohou členové výboru zasílat na e-mailovou adresu: Kamil Ubr (ubr.k@kr-
vysocina.cz). 
 
 

9. Diskuze a r ůzné 
Dagmar Hromádková vznesla žádost o nominace do hodnotící komise pro poskytování systémové 
dotace na pořizování a opravy učebních pomůcek základních uměleckých škol. 
 
 
Usnesení 10/02/2011/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
souhlasí  
s nominací předsedkyně VVVZ Mgr. Dagmar Hromádkovou do hodnotící komise pro poskytování 
systémové dotace na pořizování a opravy učebních pomůcek základních uměleckých škol. 
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Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdržel). 
 
Na základě požadavku místopředsedkyně výboru Jany Fischerové přítomní členové hlasovali o 
změně termínů jednání výboru. 
 
 
Usnesení 11/02/2011/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
souhlasí  
se změnou termínů zasedání Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva kraje 
Vysočina na první pondělí v měsíci od 15:00 hod. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdržel). 
 
 
Další jednání budou probíhat v t ěchto termínech: 7. 3.; 4. 4.; 2. 5.; 6. 6.; 5. 9.; 3. 10.; 7. 11. a 
5. 12. 2011 vždy od 15:00 hod . 
 
Termín zasedání Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva kraje Vysočina 
č. 3/2011 byl stanoven na pond ělí 7. března 2011 ve 15:00 hod. v sídle Krajského ú řadu kraje 
Vysočina, Žižkova 57, Jihlava. 
 
 

10. Závěr 
Dagmar Hromádková, předsedkyně VVVZ, poděkovala všem přítomným a ukončila jednání. 
 
 
 
Dagmar Hromádková, v. r. 
předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva kraje Vysočina 
 
 
 
 
 
 
Zpracovala a zapsala: Eva Charvátová dne 4. února 2011. 


